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Hjerting Fiskeriforenings Forhandlingsbog fra 
1913 - 1919 

Tiden hvor Hjerting Fiskerihavn blev planlagt 
og drøftet. 

 
 

Hjerting Fiskerihavn . H. Jensen 1915 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hjerting Lokalarkiv står ikke til ansvar for stavemåden, tegnsætning og ordstilling da bogen 
er søgt afskrevet direkte for at beholde indhold og  tid korrekt. Af skriftet slutter ved 

generalforsamling i januar 1916. 
 

 Den 6. Marts afholdt Hjertingfiskeriforening Generalforsamling hos Førmanden som Oplæste Foreningens 

Virksomhed i det forløbne. 
Punkt 1  Regnskabet fremlagtes og godkentes. 
Punkt 2  Førstemanden forlagde forslag om at tage Kontingent af ny Medlemmer ved Indmeldelsen som                
vedtages at tage 1 Krone af nye Medlemmer. 
Punkt 4  Bestyrelsesvalg Lauge Nielsen og Jørgen Hansen afgik og ønskede ikke at modtag Gjenvalg ideres sted 
blev Valgt Mads J. Madsen og Andreas Nielsen. 
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Punkt 5 Eventuelt der fremkom en udtalelse om at søge at få en Baadehavn som der var god stemning for - 
der forekom også udtalelse om at Melde sig ind i Understøttelsesforeningen for dem som ikke allerede er 
indmeldt. der forekom ogsaa Udtalelse om at omskaffe nye Love som blev indsat til senere - det blev ogsaa 
foreslaaet og vedtaget at Kjøbe en NY Bog  til 50 Øre til Forhandlingsbog derefter sluttede Førmanden Mødet . 
Førmanden omtalte ogsaa Danskfiskeriforeningens Generalforsamling men der var ingen den Gang som 
ønskede at Repræsentere Foreningen. 
 
Peder P. Nielsen   J. Bertelsen 
Jens Bennedsen   Andreas Nielsen 
  Mads J. Madsen 
 

Den 15. Marts  holdtes Bestyrelsesmøde hos Karlo Nielsen. Medlemmerne var Mødt paa 1 nær, der 

forhandledes om vi skulde have Videbæk herned som vi alle blev enige om at faa, tillige blev vi ogsaa enige 
om at faa en  Telefonsamtale med Her Videbæk som Karl Nielsen var velvillig at besørge for os. 
Han udtalte da at sende en Skrivelse Strags for at Andmoge Dansk Fiskeriforening om at sende Hr. Videbæk 
herned til Hjerting for at se paa forholdene. Mødet sluttede.  
 
Peder P. Nielsen  J. Bertelsen    Mads H. Madsen 
Andreas Nielsen   Jens Bennedsen 
 
 

Den 22. Marts   holdets Møde hos Jørgen Bertelsen hvor Førmanden aflæste om Skrivelse fra  

Hr. Sokretæs Videbæk som underrettede os om at Styrelsesmedlem Ole I. Kristiansen var bleven valgt til at 
tage til Hjerting for at forhandle med Hjerting Fiskeriforening om Havnenspørgsmaalet. Mødet bestemtes til 
Hotel Strandgaarden saasnart leilighed gaves. 
   Dermed sluttede mødet  
 
Peder P. Nielsen   J. Bertelsen    Mads H. Madsen 
Andreas Nielsen   Jens Bennedsen  
 

 
Den 12. April  afholdtes Møde paa Hotel Strandgaarden hvor en af Dansk Fiskeriforenings 

Bestyrelsesmedlemmer Ole Kristiansen Esbjerg var kommet tilstede for at gøre nogle oplysninger angaaende 
Havnespørgsmaalet , der blev rettet forskellige spørgsmaal til Kristiansen, som blandt andet oplyste at det 
første der var at gjøre, var at søge til Landbrugsministeriet om at faa en Mand af Vandbygningsvæsenet til at 
undersøge forholdene med hensyn til Peiling og Overslag- Førmanden sluttede dermed Mødet med en tak til 
Kristiansen fordi han var kommen tilstede.   
    Mads H. Madsen   
 
Peder P. Nielsen  Andreas Nielsen   J. Bertelsen. 
 

Den 10 Maj  holtes Bestyrelses Møde hos Mads H. Madsen hvor der forhandledes om hvad videre vi skulde 

foretage os angaaende Havnespørgsmaalet man enedes om efter i forveien at have talt med 
Sogneraadsformanden, at forelægge dets Spørgsmaal ved den første Møde  
som Sogneraadet afholdt og at meddele Formanden det, som han ogsaa loved at forelægge ved nævnte Møde, dermed 
sluttede Mødet. 

Mads H. Madsen 
Andreas Nielsen   Peder P. Nielsen   J. Bertelsen 
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Den 19. Oktober. holtes Bestyrelsesmøde hos Førmanden hvor Resultatet fra Sognerådet  blev fremlagt . 
Bestyrelsen enedes om  at der var ikke meget at gjøre efter den resultat  man enedes også om at afholde 
næste Møde paa Hotel Strandgaarden angaaende Fredericia Mødet. 

Mads H. Madsen   Peder P. Nielsen  Andreas Nielsen  J. Bertelsen. 
 

Den 24. Oktober afholdtes Møde paa Hotel Strandgaarden hvor Førmanden fremlagde en Skrivelse fra 

Dansk Fiskeriforenings Bestyrelse om at sende en Repræsentant til et Møde  
i Fredericia den 4. November angaaende Vestkysthavne sagen  Niels P. Pedersen blev valgt til at Repræsentereren   
Foreningen. 
Dernæst oplæste Førmanden Opfordring for Fiskerihøjskolen om at Støtte nævnte Skole, men der var ingen stemning 
for det, der blev også talt og Kretiseret  lidt om Sogneraadets stilling til Havnesagen og dermed sluttede Mødet. 

 Mads H. Madsen   Andreas Nielsen  Jørgen Bertelsen   Peder P. Nielsen. 
 

Søndag den 15 Februar  holdes Bestyrelsesmøde hos Førmanden for at tage bestemmelse om hvornaar  

Generalforsamlingen skulde holdes , man enedes om at holde den Søndag den 21 Februar Klokken 3 paa Hotel 
Strandgaarden  dernæst affattedes di forskjellige ting til Dagsorden, der forhandledes noget om anskaffelse af 
nye Love, men Bestyrelsen tog ikke nogen bestemmelse, der forhandledes om flere forskellige ting og der med 
sluttede Mødet . 
 
Mads H. Madsen  Andreas Nielsen  Jørgen Bertelsen  Peder P. Nielsen 

1914 Generalforsamling 

Den 21. I /2( februar) afholdt Hjerting Fiskeriforening Generalforsamling paa Hotel Strandgaarden. 

Formanden P. P. Nielsen  Oplæste Virksomheden og Regnskabet for 1913. 
Pongl 3:  
 Var Havnespørgsmaalet som fik en Lengere Behandling men ingen Resultat opnaaede, da der kun var 8 
Medlemmer Tilstede, det blev Vedtaget at afholde en møde iden Nermeste Fremtid om Havnespørgsmaalet 
paa Hotel Strandgaarden. 
 
Pot. 4:  Bestyrelse Valg  
Formanden P. P. Nielsen Ønskede ikke at Modtage Vald. Jens Bennedsen er frafløtede Byen. Jørgen Bertelsen 
genvald. Jens Fisker Niels P. Pedersen Ny Vald. 
 
Pot. 6: Anskaffelse af nye Love blev udsat til Senere. 
 
Pot. 7:  en Repreisentant til Dansk Fiskeriforenings Generalforsamling blev udsat til en Senere tid paa grund af 
lille Tilslutning. 
Form. Niels P. Pedersen  Nestform. Jens Fisker  Andreas Nielsen   Mads H. Madsen  J. Bertelsen. 
 

Den 22/2  Afholdes Bestyrelsen Møde hos Mads Madsen for at Kostionere sej til Formand Valdes Niels P. 

Pedersen med 4 Stemme . Jens Fisker Nestformand derefter førtes Forhandling om afholdelse af en 
Borgermøde sammen med Fiskeri Foreningen for at tage Stilling til om Bestyrelsen skal fortsette Arbejdet med 
Havnespørgsmaalet. Det vedtages at Afholde Mødet saa snart Lejligheden Gaves. 
 
Niels P. Pedersen Jens Fisker  Næstformand 
       Form.                                  Nestform. 
Andreas Nielsen Mads H. Madsen 
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Den 28 Febr.   Indbød Hjerting Fiskeriforening Til en Borgermøde paa Hotel Strandgaarden for at høre om 

der var Stemning iblandt Byens Befolkning for en Fiskerihavn. ca. 50 Borgere var Tilstede. 
Formanden Niels P. Pedersen bød Velkommen og Udtalte sin Glæde over at Havne Sagen havde Samlet saa 
mange Intreserede, derneist foreslog Niels P. Pedersen at velge en Derigent. Hotel Ejer P. Thomsen blev Valdt 
. Niels P. Pedersen forelagde Forsamlingen Havnesagen og Vorledes Sagen var opstaaet fra Begyndelsen og til 
Nu. derefter Forelagde Niels P. Pedersen Vorledes Fiskeriforeningen havde Tengt at Gribe sagen an, Vi søge 
igennem Dansk Fiskeriforening til Landbrugsministeriet om at Anvise os en Indsinør til at Pejle og Planlække. 
og Lave Overslag vor meget saadan en Havn vil Koste og Anbefalede Havnesagen paa det Varmeste og 
anmodede Forsamlingen om at Udtale sej. 
Fiskekportør Karl Nielsen Anbefalede ogsaa Havnesagen. Kan Vi faa saaden en Havn er meget Vunden 
 faa Byen. dernest omtalte han den Projegt som i disse dage Var lagt paa Rigsdagens Bord. angaaende 
Vestkyst Havne til ca. 18 Milioner Kr. og Anbefalede at vi maatte hanle hurtig for at komme med, da Vores 
Rigsdagsmand Her Slibsager var med i Havneudvalget . 
Karetmager Anders Jensen,  Sogneraadsmedlem, Anbefalede ligeledes Havnen. Vi maa alle Arbejde hen til at 
faa en Baadehavn, det Var noget som velde give Hjerting og Fiskeriet en god Opsving, det er ikke allene 
Fiskernes Sag men i hele Byens Interesen til gavn for Haandverk og Industrien  - kan Anbefalede Sagen. 
 
Toldkontrole M. Gregersen Anbefalede ogsaa Havnen, han spurte om vi ikke igen skulde prøve ved 
Kommunen og faa noget tilskud. 
Niels P. Pedersen fraraadede det, det var kin til at forhale tiden med, det er prøvet en gang. Vil Borgene tillige 
med Fiskerne give Fiskeri Forenings Bestyrelsen sin Samtykke til at forsøge, om vi kan faa saada en Baadehavn 
vil vi gaa den lige Vej til Dansk Fiskeriforening og Ministerium om Pejling og Overslag, derefter Kommer vi til 
Kommunen. Derefter var flere Talere som Anbefalede at vi skulde Gøre en forsøg, der kom Forslag om en 
Udvalg til at Arbejde sammen med Fiskeri Forenings Bestyrels  som Vant god Tilslutning. 
 
Niels P. Pedersen Anbefalede ogsaa en Udvalg til Samarbejde, men syntes den skulde Velges af Borgerne. 
Valgt blev : P. Thomsen 29 Stemmer, Købmand A.( Anton) Madsen 25St, Fisker Jørgen Hansen 23.  Karl Nielsen 
22 St Baadbykker Lauge Tjellesen 20. Hermed Sluttede den udmerkede møde. 
Til Udvalgets Formand Valtes Forretningsførre Karl Nielsen. A Jensen foreslog at Starte en Forening med til 
Indskud til at afholde Udgifterne Ved Pejling og Planlægning af Havnen. 
N. P. Pedersen Oplyste tilslut at en Ver Mand og Kvinde kunde Blive Medlem af Fiskeri Foreninge og 
Anbefalede den til Byens Borgere og til at stile dem med sin Person da saa Vigtig en sag var Fremme. 
12 af Mand og Byens Borgere og Fiskere Indmeldte sig i Foreningen. 
Ved Mødets slutning kom Sogneraads Formanden Hans Ølgaard Nielsen tilstede, han udtalte ogsaa 
Annekendende for en lille Baadehavn, der som den ikkeblev for Kostpart. han erklærede at han ikke havde 
nogen mening om Vad saadan en Havn kunde Koste. han Trode 200.000 K. og saa mente han ikke Guldager 
Sogn kunde Magte den, men han lovede Udbetengede deres støtte til Pejling og Plan, før det forelaa  kun der 
ikke søges Stort. han Sluttede med at Anbegalede Havnen. 
Derigenten Her Thomsen hævede Mødet og Ønskede af Havnespørgsmaalet maatte faa en Heldig Løsning. 
N. P. Pedersen Jens Fisker  Næstformand 
Form 
Andreas Nielsen Mads H. Madsen J. Bertelsen 
 

Den 2. Marts  afholder Udvalget Møde paa Hotel Strandgaarden. Form N. P. Pedersenbød Velkommen. og 

opfyste at Udvalges Form. og N. P. Pedersen havde en Tellefon Samtale med Bestyrelsesmedlem i Dansk 
Fiskeriforening Ole Christiansen i Esbjerg og forberette ham om at nu kom Havnespørgsmaalet op igen. han 
var megen i Mødekommen. han Oplyste Indogsaa at Dansk Fiskeriforening afholdt Bestyrelsesmøde I 10. 
Marts ogsaa faa Vores Oplysninger klar til den tid. for at faa dem paa Dagsorden til Behandling; derefter gik 
Udvalget og Bestyrelsen igang med Arbejdet paa Oplysninger som Skulde afgives Dans Fiskeriforening. og til 
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Her Videbæk som Vilde Skrive Andragende til Ministerion. Bestyrelsen og Udvalges Medlemmer Tog Livlig del i 
Arbejdet Allesammen. til Slut valtes N. P. Pedersen og Karl Nielsen til at Overbringe Ole Christiansen Vores 
Skriftlige Oplysninger som blev besørget D 3 Marts. 
N. P. Pedersen Jens Fisker  Næstformand 
FormAndreas Nielsen Mads H. Madsen J. Bertelsen 
 

Den 8 - 3 1914  Afholdt Bestyrelses Møde hos N. P. Pedersen om fordeling af Dansk Fiskeritidende til 

Medlemmerne. 
Jens Fisker Foreslog at vi skulde spare paa Pengene, dersom vi skulde faa Brug for dem til Pejling og 
Udarbejdelse af Plan ved Havnesagen. han syntes vi kunde vere 3 Medlemmer om 1 Eksempel det vedtages en 
Stemmig. 
 

Den 18 - 3  Afholter Udvalgsmøde hos N. P. Pedersen Andragende til Ministeriom var ankommen til 

Godkendelse fra Dansk Fiskeriforening Andragende Godkentes Enstemmig. 
 

Den 13 - 4  1914 Afholdes Medlemsmøde hos Janus Jakobsen. N. P. Pedersen bød Velkommen og oplyste at 

der var kommen en del Skriven fra Dansk Fiskeriforening som skulde behandles. 1 Fellesrejse paa Øerne eller i 
Jylland. Mads Sørensen. H. Ø. Nielsen og Niels Bertelsen, Ønskede at Komme i betragning til disse Rejser. til at 
Representere Hjerting Fiskeriforening paa Dansk Fiskeriforeningens Generalforsamling  Valtes Hans N 
Aandersen Endvidre forelaa en Skrivelse fra Fiskehøjskolen, med Opfordring til at Støtte den. 
og Arbejde hentil, at de Unge Fiskere og Unge Piger kan komme paa Fiskehøjskolen og Lære af de mange 
Gode som den Paabyde. 
til slut Oplæstes Andragende til Ministeriom om Havnen. 
 
I August var en Inginiør fra Esbjerg her nede og Tale med Formendene om Havnesagen. han Ønskede 
Forskjellige Oplysninger, som han pgsaa fik af N. P. Pedersen og Karl Nielsen. 
  
Først i Sept. Andkom Skrivelsen fra Ministeriom og Vandbygningsdirekør Vestergaard, som Svaret paa vores 
Andragen om Havnesagen. 
svaret henvises til Skrivelsen. 
 

Den 13. Sept.   Afholdt Udvalgsmøde hos Janus Jakobsen. det Vedtages at sende en Depetation til Esbjerg 

og forhandle med Vandbygnings Inginiør Barner, om atfaa Prisen paa  Planen og Projegtet til Havnen lidt 
Nedsat. Inginiøren Meltalte sej Meget Velvellig for Sagen og lovede at forsøge at faa Prisen  Reduseret med 
100 Kr.  
N. P. Pedersen    Karl Nielsen   P. Thomsen 
Var Depotationes Medlemmer. 
en Indsamling  

Vi holdt igen den 15. Sept.  Udvalgsmøde ved Jakobsen for at tage Bestemmelse om Vordan vi skulde 

Skaffede 550 K som Planen afsaalut Vilde Koste. 
         Thomsen Valdes til Ordstyrer N. P. Pedersen Oplyste Inginørens Udtaelse i sine Enkelheder. Karl Nielsen 
foreslog at sætte en Indsamling igang, først hos Fiskeriforeningens Medlemmer og derefter hos enver som 
vilde Qyde, en Bidrag til Afholdelsen af Udgifterne, derefter Søge Komunen for resten, det Vedtages ogsaa, 
men først at afholde en Borgermøde, for at høre om der er Stemning derfor, èn 
 Indsamling det vedtages at sende Vores Skriftlige Meddelse fra Minesteriom  og Vandbygningsdirikør til 
Sogneraadets møde som Meddelse. 
A Nielsen foreslog at søge at faa Ole Christiansen Esbjerg til at Komme herom til vores møde paa Søndag 
d. 22. Sept.det Vedtages.  
N. P. Pedersen: Pengene maa  og skal Skaffes til Veje, uden Plan kan vi ikke Arbejde Videre paa Havnesagen. 
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Mads H. Madsen:  
Vi maa sagtens Kunde Skaffe de 550 K. Kan vi ikke det kan vi umulig Skaffe mere til Havnen. Jeg mener vi kan 
Indsamle dem her i Byen, der Vekledes smaa Bemerninger herefter og Mødet Slutede. 
 

Den 20. Sept.  Afholtes Offentlig Borgermøde paa Bade Hotellet i Hjerting med Havnesagen som Dagsorden. 

Sogneraadet var Indbut og 6 medlemmer var Tilstede, og Ole Christiansen Esbjerg var ogsaa  Tilstede. 
N. P. Pedersen Aabnede Mødet og Takkede Forsamlingen fordi de havde givet møde, og dernest en Tak til 
Sogneraadets Medlemmer som var saa Velvillig at møde, og Tak til Ole Christiansen Esbjerg. 
N. P. Pedersen Oplyste om Bestyrelsens og Udvalgets Arbejde i Havnesagen , vi er naadt Saavidt som vi Kan 
Komme, førenet vi Kan skaffe de 550 K. som Planen og Peirling vil Koste, og foreslog at samle en del af 
Pengene ind ad Frivilig Vej, og derefter saa Søge til Sogneraadet om en Restbeløb. 
P. Thomsen Valtes til Ordstyre. 
Karl Nielsen gav ogsaa forskjellige  Oplysninger om Havnesagen og haabede at vi af Frivillig Vej nok Kunde yde 
en Bidrag til en saa God sag, ogsaa at hørre Sogneraadets Udtaelse om Sagen. 
 
Sogneraadets Kasèrès A. Jensen: Jeg vil ogsaa godt gaa med til at yde en Beløb, vi maa have den Pejling og 
Plan for om vi Muligvis engang i Fremtiden Kan faa en Havn. 
Sogneraadets Medlem Jørgen Hansen Sæding: Jeg vil ogsaa gaa med til at Yde en Bidrag, vor stor kan vi vel 
ikke sige her idag, han Anbefalede Sagen. 
 
Sogneraadets Medlem Søren Sørensen Tobøl: Jeg ser ogsaa God at det Kan have betydning for Fiskerne med 
en Lille Havn, og Jeg har ikke imod at Yde en Bidrag til Pejling og den Plan, det maa jo Til først. 
 
N. P. Pedersen Takkede Sogneraadets Medlemmerne for deres i Sagen Velvillige Udtaelse, og tak for Tilsagn 
om støte. 
 
Bestyrelsens Uedlin i Dansk Fiskeriforening Ole Christiansen Esbjerg Udtalte ogsaa Sin Sympati for Havne 
Sagen i Hjerting, det vil faa stor Betydning for Fiskeriet i Hjerting dersom i engang Kan faa en Lille Havn her, og 
vores Støte i Dansk Fiskeriforening tro jeg ikke det skal Mangle paa. Han Anbefalede Havne Sagen paa det 
Varmeste. 
 
Karl Nielsen og Peder Thomsen Ønskede at Sogneraadet vilde Udtale sej noget Bestemt, om de Vilde Yde det 
halve af Beløbet til Pejling og Planen. 
 
Hans Ø. Nielsen: det kan vi ikke Udtale Bestemt, men jeg Tenke ikke at der er Stor fare derfor. Jeg har Ialtfald 
Tengt mig saa som saa det halve, men det Skal jo til Forhandling i Raadet. 
 
N. P. Pedersen foreslog at Yde 11 K. af Fiskeriforeningens Kasse, og forrespurte  om der var nogen der havde 
Imod at Yde 10 K. ingen var imod det. 
 
A. Jensen: Jeg Synes det er Rimelig at Fiskeriforeningen en Lille Bidrag ogbetonede, at vi Forretningsfolk 
Selvfølgelig ogsaa havde Indmeldt os i Fiskeriforeningen med det for Øje og Fiskeriforeningen gik forand. 
 
Derefter udvekledes smaa Bemerninger om Havnesagen. 
N. P. Pedersen  foreslog at Tage en Afstemning om at Yde en Frivillig bidrag ved en Indsamling, det vedtoges 
Enstemming og mødet Sluttede med den Gode Reslutat for Havnesagen.  
 
En Indsamling sattes derefter igang. Ved Sammentellingen Viste det af Listen, at der Var Indkommen 304 
Kroner, den 19 Oktober Afgaves Listen Samt en Andragende Til Guldager Sogneraad, med Andmodning om at 
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Tilskyde resten af den beløb 550 Kr Altsaa 246 K til Pejling og Planlægelsen af en mindre Havn ved Hjerting til 
Fiskeribrug. 
 
Andragende som sentet til Vanddybnings Diritionen Hr. Vestergaard, om at faa Prisen paa Projegtet  Nedsat  
med 100 Kr blev Bevilliget. 
Projegtet og Overslag Kommer til at Koste 400 K. Pejling 150 Kr. ialt 550 Kr. 
 
Guldager Sogneraad har Godhedsfuld Bevilliget den Som som vi Søgte om Tilhjelp til Pejling og Planen til 
Havnen nemlig 246 Kr. 
 

7. November  Begynte Pejlingen og Sluttede den 20 November  

Arbejdet Udførtes af Indginør Her Jensen Esbjerg 
 

1915 

Den 19. Jannuar 1915  Udvalgsmøde hos Janus Jakobsen Foreviste Indgiøren Her Jensen Kort og 2 Planer 

til en Havn, den ene Projegt lød paa 450.000 Kr. den anden paa 390.000 K. paa Forslag om en Projegt til 
200.000 havde Her Jensen ingen tiltro til, det kunde Sagtens laves en lille Havn til 200.000 men han troede 
bestemt at Ministirom og Vanddybningsvenet Vilde Forkaste det, paa Grund af Daarlig Kunstesion, den kunde 
vel staa en Tid, men der kunde ogsaa blive Stor Haveri paa saadan en Havn da den er meget Udsat for Storm 
og Stor Isdrift. Her Jensen Udtalte at Skulde vi have en Havn Skulde det Være en Havn der kunde staa Alt 
Imod. Han foreslog nogle Opmaalinge den dag lengere i Nord Vor han Havde fundet det Dybeste Vand for at 
Rykke Havnen til lengere i Nord Vilde den blive lidt Billigere. 
 

Den 24. 1. 1915 Afholtes Bestyrelsen Møde hos Jens Fisker, det blev bestemt at afholde Ordiner 

Generalforsamling den 31.1. 1915 hos Janus Jakobsen Hjerting. Følgende Dagsorden Vedtages: 
1  Valg af Ordstyre 
2 Beretning og Virksomhed 
3 Regnskab 
4 Forhandling om Medlemsbladet 
5  Forhandling om Ny Love 
6 Valg af Representant til Dansk Fiskeriforening 
7 Forslag at Optage H. Vintfeldt som Æresmedlem 
8  Bestyrelsen Valg Afgaard efter Tur Mads H. Madsen, Andreas Nielsen. 
 Valg af en Supliant 

Eventuelt 

1915     Generalforsamling 

Den 31. Jennuar.  afholdt Hjerting Fiskeriforening Generalforsamling hos Janus Jakobsen. Form 

N.P.Pedersen Bød Forsamlingen Velkommen ( K. Nielsen Ordstyrer)  og Oplæste Beretning og Virksomhed som 
Godkentes, derefter Regnskabet som udviste en Indtegt 79 K 94. Udgift 41 Kr21 Ø en Kassebeholdning 38Kr.73 
Ø 
Regnskabet Godkentes Enstemming 
4  Forhandling om fordeling af Medlemsbladet vedtoges den Gamle Ordning 3 Medlemmer om  Ver 
Eksemplar 
5 Forhandling om Ny Love, blev ikke Vedtaget 



,  

8 
 

6 Valg af Representant til Dansk Fiskeriforenings Generalforsamling blev Udsat til en Senere 
 Møde . 
7 Forslag om at Optage Her Hans Vinfeldt som Æresmedlem blev Enstemmig Vedtaget 
8 Bestyrelsen Valg. Mads I Madsen , Andreas Nielsen afgik efter Tur, de Ønskede ikke Genvalg.  Ny 
Valgt blev Mads Sørensen med 19. St. Hans Nielsen Andersen med 16 St. det Vedtages at  Sende en Refirat 
til Dansk Fiskeritidende af Generalforsamlingen. 
 

Den 1. Marts  Afleverede Inginiør Her. H Jensen Planen og Korterne til en Fiskerihavn ved Hjerting. Her 

Jensen Forklarede og Gennemgik Planen og Havneverkerniess Profiler, en for en, der Rettedes forskellige 
Spørgsmaal til Ingeniøren om Havnrverkernes Solidate og Bygning som han  besvarede for en Forsamling af 
Bestyrelsen, Udvalget og Sogneraadets Medlemmer og Bestyrelses Medlem i Dansk Fiskeriforening Her Ole 
Christiansen Esbjerg. 
 

Den 9. Marts   Bestyrelses møde hos N.P.Pedersen. Planen for Medlemsbladets Fordeling Vedtages, det 

Vedtages at Afholde en Medlemsmøde i ner Fremtid om Felles  indkøb af Petrolion, om Forhandling om 
Fellesrejse for Fiskere i Sommer. 
 

Den 15. Marts  Afholdes Medlemsmøde hos Janus Jakobsen. N.P.Pedersen og Bød Forsamlingen 

Velkommen og Oplæste Dagsorden. 
Meddelsen fra Fiskerihøjskolen for Piger i 3 Sommer Måneder. 
Ingen representant til Dansk Fiskeriforenings Generalforsamling blev Valgt 
5 Medlemmer Ønskede at Søge om Understøttelse til Fiskernes Fellesrejse i Sommer, nemlig  
Johannes Christiansen, Niels Bertelsen, Adser P. Nielsen, N.P.Pedersen og Niels P. Bertelsen. ,  
Felles Indkøb af forskellige Vare saasom Isenkram, Vare til Motorbrug og andre Ting og Felles Indkøb af 
Petroliom, blev Valt til at Undersøge sagen . N.P.Pedersen, Mads Madsen, Hans N. Hansen. 
Regnskab for Havnepenge 
Det Vedtoges at Yde Underskudet af Fiskeriforenings Kasse, nemlig 13,86. 
Tilslut Foreviste . N.P.Pedersen Planen og Karlene for Medlemmerne. 
 

Den 16. Marts  var N.P.Pedersen og Mads Madsen, Hans N. Hansen i Esbjerg.  

Her Henning Pedersen vilde give Medlemmerne 10% rabat for de Vare de Købte hos ham til Motorbrug, vi 
Henvendte os til Svend Nørdby som er  Formand for Fiskernes Andels Fellesforening i Esbjerg, om Oplysninger 
om Indkøb i Fellesskab af Petroliom, han Tilraadede os at vente til de fik deres Forhandlinger med Petrolioms 
A/S i Orden, saa vilde han Give os Meddelse derom. 
 

Den 21 Marts  Affattedes og Asentes en Andragen til Dansk Fiskeriforening med Anmodning til Ministeriom  

om at faa Lystønden Taapsand udlagt i Foraaret, den har været Inddraget siden i August, paa Grund af 
Krigsforanstanlingen. 
 Blev Bevilget. 
 

Sist i Juni  Afholdtes Medlems Møde hos Janus Jakobsen om at sende en Representant til Dansk 

Fiskeriforenings Generalforsamling. Fisker Hans N. Andersen blev Valt til Representant. 
det Vedtages at frigive de Medlemmer som Aftjente deres Vernepligt og Som var Indkaldt i Sikringsstyrke, for 
at svare Kontigent til Foreningen i Aar. 
 

Den 2. Oktober.  afholdt  

Foreningen Offelig Foredrag hos Janus Jakobsen Fiskerihøjskoleforstander Her Ollestrøm  som Taler 
Foredraget var Godt besøgt. 
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Den 24. Oktob.  Bestyrelsens Møde hos . N.P.Pedersen om Vedtog  en Skrivelse fra Dansk Fiskeriforening 

om Svine Lever til Agn. Bestyrelsen Vedtog at Modtage Tilbudet dersom Sagen gik i Orden. Betingelsen for at 
faa Lever Frigivet til Agn var at Foreningens Medlemmer forpligtigets til at levere 3 Daabelt i Vægt af Slagte 
Fisk til en Grospris 

Den 2de November  Afholdt Foreningen Medlemsmøde angaaende Valg af en Representant til  af 

Ekstraordiner Generalforsamling i Dansk Fiskeriforening. Revision af den ny Fiskerilov, Forhandling om 
Ophævelsen af Aalegaards Retten for Lodsejere var sejlig paa Dagsordenen, det Vedtoges at Vi ikke skulde 
sende en Representant til Generalforsamlingen. Foreningen skulde selv afholde Rejseudgifterne. 
 

Den 17. Januar.  Bestyrelsen Møde.  

det Vedtages at afholde Generalforsamling den 30 d.M. hos Janus Jakobsen 
følgende Dagsorden Vedtages. 
1. Valg af Ordstyre 
2. Beretning en og Virksomhed 
3. Regnskab 
4. en Skrivelse fra Grenen 
5. Petroliom Indkøb 
6. Valg af en Representant til Dansk F.F. Generalforsamling 
7. Bestyrelses Valg. Afgaar efter Tur 
   N.P.Pedersen  Jens Fisker   Jørgen Bertelsen. 

1916 

 

Den 30. Januar   Hjerting Fiskeriforening Afholdt sin Ordrinær Generalforsamling Janus Jakobsen.  Form. 

N.P. Pedersen bød de faa Medlemmer som var tilstede Velkommen og udtalte at foreningen har haft en 
forholdsvis Rolig Aard med Arbejde, da den store Europas`Krig har sat alt sund Udvikling Istaa, ogsaa her i 
Foreningen, Havnesagen har vi maattet Stanse paa Grund af Krigsforholdene. 
Til Orstyre blev Valt Jens Fisker , Formanden Oplæste Forhandlingsprotokollen som Enstemmig  Godkendtes, 
dernest Regnskab som Udviste en Indtægt 103K75 
en           en    Udgift    47-06 
                        Kassebeholdning   56K69 
Regnskabet Godkentes Enstemmig. 
Forhandling om Petroliomindkød førte ikke til nogen Resultat, da de 2 Medlemmer som Sagen Var Henlagt til 
ikke var Tilstede. 
Valg af en Representant til D. Fiskeriforenings Generalforsamling Valtes Andreas Nielsen som Supliant Valtes 
Johannes Christiansen det Vedtages at yde 10 Kr af Foreningens` Kasse som Rejsegodtgørelse. 
Bestyrelses Valg, som skulde afgaa  efter Tur var. Niels Peder Pedersen, Jens Fisker, Jørgen Bertelsen 
blev alle Genvalt. 
Niels Peder Pedersen Form, Jens Fisker Nestform , Hans Nielsen Aandersen  Kaserer. 

Eventuel 
N.P.Nielsen Oplyste at der var mange Medlemmer som havde forespurt Formanden om at faa en lille 
Sammenkomst. 
Det var der en god Stemning for, det Vedtages at holde en Sokolade Gilde og Dans hos Janus Jakobsen. 
Bestyrelsen skulde bestemme tiden efter beste skøn. 
Det Vedtages Ligeledes at Anskaffe nye Love. 
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Bestyrelsen og Karl Nielsen, Niels Chr. Nielsen blev Valt til at Komme med Forslag dertil. Det Vedtages at søge 
Oplysning om Elevforening aarlig Kontigent og Eventuel at blive Medlem deraf. 
 
Søren K. Jakobsen   Niels P. Madsen 
Kresten Jakobsen   Zabel K. Jakobsen 
 

 

Hjerting Fiskeriforenings Medlemsliste i 1913. 
Kontingent var 1,25 kr. pr. år. 

 
 

Jens Madsen    Hans N Andersen 
Hans Jepsen Hansen   Niels B. Bertelsen 
Svenning H. Svenningsen   H. Vindfelt 
Niels Kristian Nielsen   Jørgen Bertelsen 
Lange Nielsen   Hans Ø Nielsen 
Jens A Nielsen   Niels P. Bertelsen 
Søren P. Sørensen   Peder Jensen 
Jørgen Hansen   Adser P Nielsen 
Peder P Nielsen   M. Gregersen 
Mads Sørensen   Jens Fisker 
Niels P. Pedersen   Karl Nielsen 
Jens Rich Udmeldt   Niels Schmidt Langlig 
Marius Hansen Sjelborg   Elias Mortensen Sjelborg 
Hans N Hansen.  
Hjerting Fiskeriforening 1914 desuden:  
d. 28/2  Kjømand A. Madsen   Karetmager Anders Jensen 
             Skredermester Lorens Lasen  Fisker Jens Madsen 
             Tømmer Hans P. Hansen  Snekker Karl Sørensen 
             Bager Janus Jakobsen   Cykelsmed Ole Olesen 
             Landm. Niels A Nielsen  Tømmerm. Lauge Tjellesen 
             Fisker Ole Sørensen  Smedem. Kristian Johansen 
d.23/3  Niels P. Marius Nielsen  13/4 Christian Thomsem Madsen 
d.13/4 Ole Andersen   13/4 Johannes Christiansen 
d.23/6 Jeppe Ch. Sørensen 

 
Hjerting Fiskeriforening 1915 desuden: 

 

Hans N Andersen Udmeldt   Hans Vindfelt Æresmedlem ( skulle ikke betale) 
Elias Mortensen Hjerting   Jens Ch. Nielsen. Indkaldt ( skulle ikke betale) 
Ole Sørensen    Christian Johannesen. Indkaldt ( skulle ikke betale) 
Ove Andersen    Søren Mathisen 
Gregers Chr. Nielsen. 
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Flg. skulle betale 1 kr.: 
Rejkum Nielsen   Karl Christensen 
Martin Bertelsen   Anthun Andersen 

Hjerting Fiskeriforening 1916 skulle flg. 
betale1 kr.  

 
Niels P. Christensen   Søren K Sørensen Sjelborg 
Jens Hansen     Christian Pedersen 
Jens P. Sørensen   Harvig Hansen Sjelborg 
Marius Jakobsen Sjelborg   Martin Jensen 
Jens Larsen    Chr. Olesen Pedersen Tjenestekarl 
Johannes Lønborg   Christian Lauridsen 
 

D. 28-1 1917    78 Medlemmer 
    

Hermed slutter Hjerting Lokalarkives afskrift af Forhandlingsbogen, hvor Havnesagen  
( Fiskerihavnen)  blev lukket 1916. 

Skrevet 2017 
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